
Lokalrådsmøde mandag den 27. marts 2023

Tid og sted: kl. 19.30 i Lindeballe Forsamlingshus

Til stede ved lokalrådsmødet:
Jens Uth
Alan Anov
Karl Skovgaard
Henrik Petersen (Erstatter Niels Uth som repræsentant for Lindeballe 
Borgerforening)
Arne Troelsen
Torben Hørlyck

Afbud
Peter Brun

Dagsorden:
1. Velkomst 
2. Meddelelser ved formanden.
3. Møde vedr. ny motorvej
4. Udsigts-ruten Vejle Vesteregn 
5. Trafik med vindmøller - debat
6. Eventuelt
7. Næste møde.

REFERAT

1. Velkomst 
Formanden bød velkommen.

2. Meddelelser ved formanden
Forårsrengøring i området. 
Der var god opbakning til det i Åst.
Indsamling affald Lindeballe senere.

Rans Togt stien rundt i kommunen, der afholdtes møde den 9. marts i Jelling. Alan deltog. 
Der var i alt 11 deltagere, referat endnu ikke fremsendt..
Rans Togt opfølgning.
Ole Dalsgaard og aktiviteter omkring kong Ring m.v. inddrages.
Indsamling af historier fra lokalområdet ses som interessant i forbindelse med 
udbygningen af Rans Togt.
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Individuel tilmelding til lokalrådenes årsmøde i Vingsted 18. april kl.17:30 
Jens Uth, Peter Bruun og Karl Skovgaard forventer at deltage

Biodiversitet møde den 25. maj , Hele dagen på Hopballe Mølle, Jens sender kommunens 
indkaldelse videre.

3. Møde vedr. ny motorvej 
10. marts var Trafikministeren og Lands samt lokalepolitikere på besøg i området og der 
var mulighed for repræsentanter fra lokalråd og Give Erhvervsråd til at deltage. Jens og 
Karl deltog.
Borgmesteren havde tidligere udtrykt at det ville være svært med 3 afkørsler på 
motorvejsstykket mellem Give og Billund. Men ved mødet var det på alle tegninger mv. og 
i drøftelser kun Tykhøjetvej afkørslen det drejede sig om.
Der intet ud over en avisartikel sluppet ud som et officielt resultat af mødet.
Lokalrådet følger udviklingen tæt.

4. Udsigts-ruten Vejle Vesteregn 
Ruten, der primært er på offentlig vej, er på ca. 37 km.  
Digitalt kortmateriale er under udarbejdelse, når det foreligger så skal det behandles i 
kommunen.
Der skal herefter søges tilladelse hos kommunen til oprettelse af en rute på offentlig vej.
På de stykker vej der er privat fællesvej og lignende, skal der indhentes samtykke fra 
lodsejer. Med dokumentation.
Der skal udarbejdes en oversigt over placeringer af skilte med QR koder. Må skiltene 
placeres på kommunens skiltestativer?
Der skal også ses på design af ruteskilte. Der har været kontakt til firma der kan klare 
opgaven.
Der arbejdes med placeringer af udsigtspunkter og deres indretning. 
Der skal udarbejdes et projekt med rute, beskrivelse og budget m.v. 
Jens & Karl arbejder videre med kort.
Henrik & Arne arbejder med tårn? på Fortvej, kontakt med Bo & Linda 
Der er problemer ved Fortvej hvor der på marken er en fantastisk udsigt mod nord og vest.
Ny juletræs-forpagter er ikke interesseret. Der arbejdes videre med at finde mulighed for at
udnytte beliggenheden.
Budget, Jens arbejder videre.
Peter & Torben arbejder med udsigten ved Åst.
Der kendes ingen ansøgningsfrist.
Kommunens Materielgård ville, kunne udføre opgaven med placeringer af pæle m.v. Pris?
Historier fra lokalområdet skal forsøges integreret som sløjfer på turen.
QR koder på Lindeballe.dk. Alan undersøger.
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5. Trafik med vindmøller - debat
Løs snak om hvad der sker når nu Welcon udvider så kraftigt.
Vi følger udviklingen nøje af hensyn til belastningen af lokalområdet.
Vejene er hårdt belastet af de tunge transporter.
Vi laver et udkast til brev til kommunen for at høre hvad deres tanker er når nu der bliver 
flere og større transporter. Alan udarbejder forslag som rundsendes.

6. Eventuelt
Solceller ved Ringive
Den 26. juli 2023 skulle projektet komme i offentlighedsfase hvor der bliver mulighed for 
indsigelse.

Firhøjevej
Vi har fået svar på henvendelsen. Vi må leve med den nuværende løsning indtil der er 
fundet en langsigtet løsning. Der kommenteres, at kommunen bør gøre en ekstra indsats 
for vejkanterne så de kan holde til at der køres ud på dem. Det er der ikke kommet svar på
henvendelse.

7. Næste møde
Næste møde onsdag den 10. maj 2023 kl. 19:30
Kaffe ved Alan

Referent: Alan
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